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REVISTA PRESEI 
 
 

 Circa 10.000 de participanți, așteptați la mitingul CNS Cartel Alfa din Piața Victoriei 
Circa 10.000 de participanți sunt așteptați miercuri la mitingul organizat de Confederația Națională Sindicală 
"Cartel Alfa", în Piața Victoriei. 
Mitingul se va desfășura între orele 11:00 — 16:00, iar traficul rutier în zonă va fi deviat în intervalul orar 8:30 — 
16:30. 
Acțiunea de protest are avizul comisiei de avizare a cererilor de organizare a adunărilor publice constituită la 
nivelul Primăriei Municipiului București, iar la acțiunea de protest organizatorul estimează participarea unui 
număr de aproximativ 10.000 de persoane. 
CNS Cartel Alfa desfășoară în această perioadă a serie de acțiuni de protest, la nivel național, având ca revendicări 
principale: NU transferului taxelor sociale ale angajatorului către angajat; deblocarea negocierii și încheierii 
contractelor colective de muncă la toate nivelurile, plecând de la propunerea comună de modificare a Legii 
62/2011 a celor 5 confederații sindicale înaintată guvernului. 
Între 25-29 septembrie, au avut loc acțiuni de protest la Prefecturile de județ și discuții pentru susținerea 
revendicărilor în cadrul Comisiilor de dialog social. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liderul Sindicatului Polițiștilor, Dumitru Coarnă avertizează: „Lucrurile vor scăpa de sub control” 
 
Invitat la emisiunea „La Ordinea Zilei”, președintele Sindicatului Național al Polițiștilor, Dumitru Coarnă trage un 
semnal de alarmă și spune că, cel mai probabil, salariile din sistemul public vor scădea din 2018 și vor ajunge la 
nivelul din 2009.  
„Eu spun demult timp în legătură cu acel transfer de contribuții nici în februarie 2018, dacă vor fi transferate 
contribuțiile în această zonă, fără niște compensări, majoritatea polițiștilor vor fi pe minus la salariu, - 9 % față de 
decembrie pentru că sunt niște calcule foarte fine acolo”, a spus Dumitru Coarnă. 
Practic, atât  polițiștii și militarii nu vor fi mai fi beneficiarii salariului prevăzut în controversata Lege 153, 
ci se vor întoarce la salariul de bază din 2009. 
„La noi la polițiști motivul principal este salarizarea, o salarizare precară. Au dezechilibrat sistemul de apărare de 
siguranță și de ordine publică. Lucrurile vor scăpa de sub control”, a adăugat președintele Sindicatului Național al 
Polițiștilor. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Isărescu: Luna aceasta a avut loc o colectare mai bună a impozitelor; a dus la scăderea lichidității 
Colectarea mai bună a impozitelor a dus la scăderea lichidităților din sistemul bancar, a declarat marți 
guvernatorul Băncii Naționale a României, Mugur Isărescu, răspunzând la o întrebare cu privire la evoluția ROBOR. 
"Sunt factori autonomi de evoluție ai lichidității în piață. Un exemplu este maniera în care sunt plătite taxele, 
impozitele și sunt apoi plătite de către populație și agenți economici, iar pe de altă parte sunt plătite salariile 
pensiile. Taxele, impozitele sunt plătite între 20 și 30 ale lunii. Atunci banii firmelor și populației care există în 
bănci sunt absorbiți și merg în contul Trezoreriei statului, care se află la Banca Națională a României. Deci nu se 
plimbă dintr-o bancă în altă bancă comercială, vin la Banca Națională a României. Acest lucru echivalează cu o 
absorbție de lichiditate. După 5-6 ale lunii următoare lichiditatea este injectată în piață....Ce a intervenit în luna 
acesta o să vă surprindă: o performanță mai bună în colectarea impozitelor. S-a colectat mai mult decât ne-am fi 
așteptat. Nu știu dacă dânșii s-au așteptat la acest lucru și atunci din bănci a fost absorbită mai multă lichiditate", 
a spus Isărescu. 
De asemenea, acesta a afirmat că au existat presiuni pe cursul de schimb, menționând că acestea au venit din 
partea mișcărilor nerezidenților. 
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În ceea ce privește declarația politicienilor legată de majorarea ROBOR, dar și cea a premierului, conform căruia 
cei de la BNR "au fost plecați de acasă", Isărescu a afirmat că există o sensibilitate legată de reacția populației. 
"Acasă am fost, nu am fost la bancă....Există, și noi înțelegem acest lucru, o sensibilitate legată de reacția 
populației care are credite, mai ales după evenimentele prin care am trecut, creditul în franci elvețieni și așa mai 
departe. Și este de înțeles acest lucru și în acest diapazon am înțeles și, să spunem, reacția liderilor politici", a spus 
guvernatorul. 
Întrebat despre întrevederea cu ministrul Finanțelor, Isărescu a precizat că s-a văzut cu conducerea executivă și a 
discutat "mai degrabă probleme tehnice". 
Guvernatorul a spus i se pare mai mult sau mai puțin normală o mișcare a dobânzilor în jurul ratei de politică 
monetară, în prezent de 1,75%, plus/minus un punct procentual. 
Banca Națională a efectuat marți o operațiune repo prin care a injectat în piață lichiditate 9,355 de miliarde de lei, 
pe șapte zile. Operațiunea anterioară de acest tip efectuată de BNR a avut loc pe 31 august 2015. Atunci banca 
centrală a injectat în piață 1,927 miliarde de lei pe șapte zile. 
Guvernatorul BNR a declarat că decizia de a injecta lichiditate în piață a fost luată luni, iar efectele vor fi văzute 
începând de miercuri. 
De altfel, și ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa, a declarat marți, după întâlnirea de la BNR, că majorarea ROBOR este 
legată de lichiditate, iar specialiștii din Banca Națională vor decide și vor găsi soluția care trebuie adoptată pentru 
a tempera această creștere. 
"Elementul central al întâlnirii (de la Banca Națională a României, n.r.) a fost acela de a vedea ce situație este în 
piață, care sunt soluțiile legate de lichiditate și de o împletire mai bună a politicilor fiscale cu politica monetară pe 
care o realizează BNR, astfel încât să preîntâmpinăm în viitor diverse situații care pot fi interpretate, deși, având în 
vedere că există o piață în continuă evoluție, se pot întâmpla și astfel de evoluții. Soluția este legată în special de 
lichiditate. Este atributul BNR și specialiștii din BNR vor decide și vor găsi soluția care trebuie adoptată pentru a 
tempera această creștere a ROBOR, pentru că îngrijorarea a fost legată de ROBOR, și probabil că ulterior domnul 
Guvernator vă va da mai multe relații despre deciziile luate la nivelul Consiliului de Administrație", a spus Mișa. 
Potrivit ministrului Finanțelor, în zona politicii fiscale trebuie să se țină seama de două elemente, respectiv 
veniturile și infuzia de capital. 
"Participarea mea (la întâlnirea de la BNR, n.r.) a constat în a discuta strict tehnic despre situația existentă astăzi, 
despre ce se întâmplă azi, despre evoluția ROBOR-ului și de a vedea care este pentru viitor cea mai bună abordare 
de a împleti politica fiscală cu politica monetară, pentru a crea în piață o stabilitate cât mai bună și a face ca 
lucrurile să fie mai stabile pentru cetățeni, pentru cei care iau credite de la bănci, pentru cei care au de plătit rate. 
Pe partea de politică fiscală sunt două elemente: elementul legat de venituri, care înseamnă o absorbție de 
lichiditate din piață, și totodată un element de infuzie de capital în piață prin cheltuirea banilor publici la nivelul 
tuturor ordonatorilor de credite. Noi vom încerca să colaborăm din acest punct de vedere și mai mult decât am 
făcut-o până acum, pentru că a fost o colaborare și există mai multe comisii în care activează atât reprezentanți ai 
BNR, cât și reprezentanți ai Ministerului de Finanțe. Cu siguranță există soluții și, dacă urmăriți, veți vedea că deja 
dobânda overnight a scăzut. Numai pe baza unor discuții și a unei comunicări s-au produs niște efecte. Sunt 
convins că deciziile care vor fi luate la nivelul Consiliul de Administrație (al BNR, n.r.) vor fi influențe pozitive la 
nivelul pieței", a subliniat Ionuț Mișa. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senatorii PSD au decis: cel mai negru coşmar pentru mediul de afaceri devine realitate 
Proiectul de ordonanță privind plata defalcată a TVA va fi votat de Parlament în forma propusă de Guvern, a 
anunțat marți Eugen Teodorovici, la finalul unei ședințe de grup a senatorilor PSD. 
La sfârșitul lunii trecute, Comisia de buget din Senat, condusă de Teodorivici, a stârnit surpriză după ce a votat 
eliminarea supraaccizei la carburant din textul Ordonanței de Guvern. Tot atunci, Comisia a votat modificarea 
ordonanței privind TVA Split, la propunerea senatorilor PSD, așa încât plata defalcată a TVA va fi obligatorie de 
anul viitor doar pentru companiile de stat și firmele aflate în relații contractuale cu statul. 
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Acum însă senatorii au revenit la gânduri mai puţin bune şi vor să treacă proiecxtul TVA split în forma propusă de 
Guvern. Şeful comisiei din Senat a declarat marți, citat de Agerpres, că va continua să susțină măsura de eliminare 
a accizei pe carburant, însă nu găsește 'argumente logice' pentru un nou mecanism privind plata TVA. 
"Nu am argumente logice să susțin un mecanism nou vizavi de split TVA. Este poate o alternativă taxarea inversă 
care se practică la nivel european, care (...) elimină problemă de colectare. Sunt soluții care pot fi discutate și 
aplicate', a susținut Teodorovici, la finalul ședinței de grup a senatorilor PSD. 
Fostul ministru de Finanțe a mai spus că în ședința de grup nu s-a discutat despre schimbarea să din funcția de 
președinte al Comisiei de buget-finanțe a Senatului. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Revolta magistraților ia amploare. Peste 2000 de procurori și judecători reclamă legile lui Toader 
Revolta magistraților ia amploare. Peste 2 mii de judecători și procurori cer retragerea proiectului privind 
modificarea legilor justiției. Lista semnăturilor rămâne deschisă, iar peste câteva zile, memoriul va fi trimis 
premierului Mihai Tudose, informează Realitatea TV. 
Explicația magistraților pentru acest gest fără precedent este aceea că proiectul legilor justiției propus de Tudorel 
Toader ar reprezenta un experiment judiciar și a apărut în lipsa unui studiu de impact. Promotorii acestei inițiative 
spun că lista de semnături rămâne deschisă și se așteaptă ca pe ea să apară câteva mii de magistrați care să 
susțină demersul lor. Semnatarii îi cer premierului Mihai Tudose ca proiectul Legilor Justiţiei să nu ajungă o 
realitate în forma actuală pentru că ar avea consecințe grave asupra sistemului judiciar. Printre modificările pe 
care dorește să le facă ministrul Tudorel Toader se numără trecerea Inspecției Judiciare din subordinea CSM în 
subordinea Ministerului Justiției, președintele României să nu mai aibă niciun cuvânt de spus în ceea ce privește 
numirea procurorilor șefi ai marilor parchete și să se înființeze o Direcție specială pentru investigarea 
magistraților din România.  
(Sursa: Realitatea) 
 

 ANRE amână scumpirea gazelor pentru 1 noiembrie 
Autoritatea Națională de Reglementare în Energie (ANRE) a amânat decizia de a majora prețul gazelor pentru 
consumatorii casnici până la aprobarea în Parlament, prin lege, a OUG 64/2016, urmând ca modificarea prețului 
final să intre în vigoare de la 1 noiembrie, spune Niculae Havrileț, președintele ANRE, potrivit Agerpres. 
"Am amânat decizia privind prețul gazelor până după aprobarea în Parlament a OUG 64, întrucât vor fi operate 
modificări care vor avea impact major și asupra prețului final. Este vorba de faptul că va fi dereglementat serviciul 
de înmagazinare și, totodată, vor fi modificate cotele obligatorii de tranzacționare pe bursă pentru producători", a 
explicat Havrileț. 
Ordonanța de Urgență nr. 64/2016 pentru modificarea și completarea Legii energiei electrice și a gazelor naturale 
123/2012 aduce mai multe modificări substanțiale legislației din sectorul gazelor. Astfel, producătorii de gaze vor 
trebui să vândă prin intermediul bursei 70% din producție și, totodată, OPCOM va deveni singura bursă angro de 
gaze naturale recunoscută prin legislație. 
Havrileț a mai arătat că a primit asigurări că ordonanța va fi adoptată în Parlament în această lună, astfel încât 
ANRE să poată decide un nou preț final al gazelor care să intre în vigoare de la 1 noiembrie și care să ia în calcul și 
modificările aduse de ordonanță. 
În urmă cu o săptămână, vicepreședintele ANRE, Emil Calotă, declara că prețul gazelor pentru consumatorii 
casnici ar trebui să crească cu 6% în medie în trimestrul al patrulea. Havrileț nu a putut preciza pe moment dacă 
modificările care vor surveni odată cu aprobarea ordonanței 64 vor influența prețul în sus sau în jos, arătând că se 
vor face noi calcule din care să reiasă prețul final. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE CCR: Kovesi are obligația de a se prezenta în Parlament și de a furniza informațiile solicitate sau de a pune la 
dispoziție documente 
Curtea Constituțională a României a constatat obligația șefei DNA, Laura Codruța Kovesi, de a se prezenta în fața 
Parlamentului - Comisia specială de anchetă pentru verificarea aspectelor ce țin de organizarea alegerilor din 
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2009 și de rezultatul scrutinului prezidențial și de a furniza informațiile solicitate sau de a pune la dispoziție 
celelalte documente sau mijloace de probă deținute, utile activității comisiei, se arată într-un comunicat al CCR. 
CCR a discutat marți cererile privind soluționarea conflictului juridic de natură constituțională dintre Parlamentul 
României, pe de o parte, și Ministerul Public, parte a autorității judecătorești, pe de altă parte, cereri formulate de 
președintele Senatului și, respectiv, de președintele Camerei Deputaților. 
"În urma deliberărilor, cu majoritate de voturi, Curtea a constatat că există un conflict juridic de natură 
constituțională între Parlamentul României, pe de o parte, și Ministerul Public — Parchetul de pe lângă Înalta 
Curte de Casație și Justiție, pe de altă parte, generat de refuzul procurorului șef al Direcției Naționale Anticorupție 
de a se prezenta în fața Comisiei speciale de anchetă a Senatului și Camerei Deputaților pentru verificarea 
aspectelor ce țin de organizarea alegerilor din 2009 și de rezultatul scrutinului prezidențial. În soluționarea 
conflictului, Curtea a constatat obligația doamnei Laura Codruța Kovesi de a se prezenta în fața Parlamentului 
României — Comisia specială de anchetă a Senatului și Camerei Deputaților pentru verificarea aspectelor ce țin de 
organizarea alegerilor din 2009 și de rezultatul scrutinului prezidențial și de a furniza informațiile solicitate sau de 
a pune la dispoziție celelalte documente sau mijloace de probă deținute, utile activității comisiei", se precizează în 
comunicat. 
Pe de altă parte, în urma deliberărilor, cu unanimitate de voturi, Curtea a constatat că nu există un conflict juridic 
de natură constituțională între Parlament și Ministerul Public generat de refuzul procurorului general de a 
exercita acțiunea disciplinară împotriva procurorului șef al DNA pentru neprezentarea în fața Comisiei speciale de 
anchetă și de refuzul PÎCCJ de a transmite comisiei o copie după dosarul de urmărire penală aflat pe rolul acestui 
parchet. 
Decizia CCR este definitivă și general obligatorie. 
Sesizările au fost înaintate CCR pe 13 septembrie și au fost discutate de judecători în ședința din 26 septembrie, 
însă au amânat pentru 3 octombrie luarea unei decizii. 
Șefii celor două Camere ale Parlamentului au precizat că decizia de a sesiza CCR vine ca urmare a refuzului 
procurorului-șef al DNA de a se prezenta în fața Comisiei de anchetă a Parlamentului cu privire la alegerile 
prezidențiale din 2009, a refuzului procurorului general de a lua măsuri împotriva șefului DNA și de a înainta 
comisiei de anchetă o copie a dosarului de urmărire penală nr. 213/P/2017 legat de acel scrutin, înregistrat pe 
rolul Secției de urmărire penală și criminalistică din cadrul PÎCCJ. 
Potrivit sesizărilor, nu există niciun motiv pentru care ancheta parlamentară trebuie să înceteze atunci când este 
demarată o anchetă judiciară, fiind vorba despre proceduri cu natură juridică diferită, care se pot exercita în 
paralel și nu se exclud una pe alta. 
Printre persoanele care au fost citate la comisia parlamentară în mai multe rânduri s-a numărat și procurorul-șef 
al DNA, Laura Codruța Kovesi, "care a refuzat să se prezinte, susținând, pe de o parte, că este o problemă 
personală, iar, pe de altă parte, că procurorii nu se pot prezenta în fața niciunui organ al statului, invocând, cu rea-
credință, o falsă hotărâre a CSM", se precizează în sesizări. 
"În același timp, procurorul general Augustin Lazăr nu numai că a refuzat să ia măsuri împotriva procurorului-șef 
al DNA, care a ignorat solicitările comisiei de anchetă, dar, după ce s-a comunicat de către Biroul de Informare și 
Relații Publice al Parchetului General de pe lângă ÎCCJ că dosarul a fost clasat, a refuzat să înainteze, la solicitarea 
comisiei, copii de pe actele aflate în dosarul de urmărire penală, așa cum rezultă din adresa nr. l792/ c/ 2017 din 
14 iulie 2017. Comisia de anchetă a insistat prin mai multe adrese ca procurorul general să înainteze copii de pe 
dosar, să ia măsuri pentru a determina procurorul-șef al DNA să se prezinte la comisie și să răspundă la întrebarea 
'dacă în seara alegerilor a fost sau nu în casa lui Gabriel Oprea'", au menționat președinții celor două Camere ale 
Parlamentului în sesizare. 
Refuzul procurorului general, ca și refuzul procurorului-șef al DNA împiedică realizarea funcției de control 
parlamentar, respectiv îndeplinirea în acest cadru a obiectivelor anchetei parlamentare, încălcând principiul 
colaborării loiale dintre autoritățile publice, consideră Dragnea și Tăriceanu. 
"Neprezentarea unui judecător sau procuror la audierile organizate în comisiile de anchetă, audieri care nu 
privesc activitatea jurisdicțională și refuzul de a se înainta acte întocmite într-un dosar de urmărire penală clasat 
încalcă autoritatea Parlamentului României, organ reprezentativ al poporului, și împiedică desfășurarea activității 
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Parlamentului însuși. În același timp, se încalcă principiul loialității care ar trebui să existe între instituțiile și 
autoritățile într-un stat democratic", se mai arată în sesizare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR a admis sesizarea privind un conflict între Parlament și Ministerul Public reprezentat de DNA (surse) 
CCR a admis marți cererea privind constatarea unui conflic juridic de natură constituțională între Parlament și 
Ministerul Public reprezentat de DNA, în legătură cu refuzul Laurei Codruța Kovesi de a se prezenta în fața 
Comisiei parlamentare de anchetă, au declarat surse pentru AGERPRES. 
Totodată, judecătorii nu au constatat existența unui conflict între Parlament și Ministerul Public legat de refuzul 
procurorului general de a transmite o copie după dosarul de urmărire penală referitor la alegerile prezidențiale 
din 2009. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR a admis parțial sesizarea PNL și USR pe proiectul de modificare a Legii referendumului (surse) 
Curtea Constituțională a României (CCR) a admis marți parțial obiecția de neconstituționalitate formulată de 38 
de senatori PNL și USR privind proiectul de modificare a Legii referendumului, au declarat pentru AGERPRES surse 
judiciare. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Camera Deputaților: Ministrul Educației - invitat la dezbaterea pe tema strategiei de dezvoltare a învățământului, la 
comisia de resort 
Ministrul Educației, Liviu Pop, este invitat să participe miercuri la dezbaterea privind strategia MEN referitoare la 
dezvoltarea învățământului, care are loc la Comisia pentru învățământ a Camerei Deputaților. 
Potrivit ordinii de zi a Comisiei pentru învățământ de la Camera Deputaților, Liviu Pop este invitat să participe, de 
la ora 14,00, la dezbaterea cu tema "Strategia Ministerului Educației Naționale referitoare la dezvoltarea 
învățământului românesc, măsuri legislative și demersuri de management educațional aflate pe agenda 
ministerului". 
Conform unor surse parlamentare, Liviu Pop urmează să se întâlnească miercuri, în jurul orei 12,00, cu grupul 
parlamentar UDMR de la Camera Deputaților pentru a discuta despre situația Liceului Romano-Catolic de la Târgu 
Mureș. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Patronatele cer extinderea taxei hoteliere. Taxa pentru turism de 1% este colectată în Bucureşti, Sibiu, 
Oradea şi Constanţa 
Patronatele din turism cer ministrului extinderea naţională a unei taxe speciale care acum era lăsată la decizia 
autorităţilor locale. Ei spun că, dacă s-ar colecta 1% din costul fiecărei nopţi de cazare, iar banii ar fi folosiţi pentru 
promovarea turistică, toată lumea ar avea de câştigat. 
Sibiul este unul dintre oraşele care colectează taxa pentru turism de la hoteluri. 
În primele 9 luni ale anului Primăria din Sibiu a strâns 550 de mii de lei. 
Reprezentanţii hotelurilor spun că banii strânși din taxă ar putea fi folosiți pentru participarea la târgurile 
internaţionale de turism şi pentru a atrage turişti şi în extrasezon. 
Ministrul Turismului se opune unei taxe obligatorii la nivel naţional, dar susţine că, în curând, companiile private 
vor avea un cuvânt de spus la cheltuirea banilor. 
Taxa specială, la dispoziţia autorităţilor locale, a fost introdusă prin Codul Fiscal în 2015, eliminată în 2016 şi 
reintrodusă în acest an. Bucureşti, Sibiu, Oradea şi Constanţa sunt printre oraşele care o colectează. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Un miliard de euro pentru modernizarea căilor ferate. CFR va investi în modernizarea a peste 400 de kilometri 
de cale ferată 
Vom circula în siguranţă cu trenul peste 150 de ani. E timpul de aşteptare estimat de specialişti, pe baza ritmului 
în care se fac investiţii în România. Până acum s-au modernizat 400 de kilometri de cale ferată, dar infrastructura 
feroviară măsoară de 10 ori mai mult. Deocamdată autorităţile au mai făcut rost de un miliard de euro pentru 
investiţii- suma total insuficientă. 
Gara de Nord, Bucureşti. O dimineaţă oarecare. Trenul de la Suceava ajunge la destinaţie cu o întârziere de 
jumătate de oră. Sunt restricții de viteză din cauza problemelor de infrastructură. 
Pe tronsoanele unde șinele au fost modernizate, se strică garniturile. Trenul de la Braşov garează cu 90 de minute 
de întârziere. 
Întârzierile zilnice ale trenurilor sunt, de fapt, o consecinţă a lipsei de investiţii. După Revoluţie, au fost 
modernizaţi doar 400 de km de cale ferată, dintr-un total de peste 4.000 de km de reţea principală. 
Acum, CFR anunţă investiţii de peste un miliard de euro. Va fi modernizat tronsonul dintre Braşov şi Sighişoara. A 
fost atribuit şi studiul de fezabilitate pentru refacerea magistralei Bucureşti-Giurgiu. 
În curând, am putea avea şi trenuri moderne. Autoritatea de Reformă Feroviară a anunţat că va cumpăra noi 
garnituri în valoare de peste 300 de milioane de euro, fonduri europene. Locomotivele şi vagoanele vor ajunge 
atât la CFR Călători, cât şi la operatorii privaţi. 
În România, viteza medie de circulaţie a trenurilor este de 50 km pe oră, mai puţin de jumătate din media 
europeană. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Moțiunea simplă pe tema infrastructurii de transport - dezbătută și votată miercuri de plenul Camerei Deputaților 
Camera Deputaților dezbate și votează miercuri moțiunea simplă inițiată de PNL și USR pe tema infrastructurii de 
transport. 
Dezbaterea moțiunii simple a fost programată inițial pentru marți, însă a fost amânată la solicitarea premierului 
Mihai Tudose, care a informat Parlamentul cu privire la participarea ministrului Transporturilor, Răzvan Cuc, la 
ședința comună a guvernelor României și Bulgariei. 
Liderul deputaților liberali, Raluca Turcan, a anunțat marțea trecută în plenul Camerei depunerea unei moțiuni 
simple, inițiată de PNL și USR, intitulată "Infrastructura de transport a României sub domnia intereselor PSD. 
Deziluzie, demagogie și descurajare". 
"Este o moțiune simplă îndreptată împotriva ministrului Transporturilor, Răzvan Cuc, și ca reacție la un 
management defectuos, lipsit de profesionalism, extrem de politizat, care a marcat în Ministerul Transporturilor 
cel puțin două 'recorduri'. Unul este legat de rectificarea bugetară, când aproape o jumătate din fondurile alocate 
Ministerului Transporturilor au fost tăiate. De asemenea, al doilea 'record' este legat de blocarea unor proiecte 
mari de infrastructură, cum sunt autostrada Sibiu — Pitești, autostrada Transilvania sau Târgu Mureș — Iași — 
Ungheni, care sunt compromise și cu termene de finalizate complet depășite", spunea Raluca Turcan. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cuc: Mi-am asumat ca proiectul autostrăzii Pitești-Sibiu să fie scos anul acesta spre proiectare și execuție; așa intenționez 
să se și întâmple 
Autostrada Pitești - Sibiu este un proiect foarte important, iar intenția mea este ca anul acesta contractul de 
proiectare și execuție al acestui obiectiv să fie semnat, a declarat, luni, într-o conferință de presă, ministrul 
Transporturilor, Răzvan Cuc. 
"Pitești — Sibiu este un proiect la fel de important ca Ploiești — Brașov. Avem lansate sectoarele I și IV pentru 
proiectare și execuție. În momentul de față, din informațiile pe care le am, se lucrează la documentația pentru 
secțiunile II, III și IV, împreună cu mai multe institute de prestigiu. Stiți bine că am avut o firmă care trebuia să facă 
studiul de fezabilitate. Termenul de predare era undeva în luna august, dar nu ni s-a livrat această documentație. 
Nu s-a mai prelungit contractul. Eu mi-am asumat ca acest proiect să fie scos anul acesta spre proiectare și 
execuție, și așa intenționez să se și întâmple" , a spus Cuc. 
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La jumătatea lunii noiembrie 2016, CNAIR a avizat traseul pentru ultimele două secțiuni ale autostrăzii Sibiu — 
Pitești. 
Traseul întreg al Autostrăzii Sibiu-Pitești, în lungime de circa 123 de kilometri, este: Secțiunea 1, Sibiu-Boița, de la 
km 0 la km 15+000, asigură legătura între DN 7 (defileul Văii Oltului) prin continuarea autostrăzii existente; 
Secțiunea 2, Boița-Racoviță, de la km 15+000 la km 43+000, leagă localitatea Boița cu localitatea Racoviță; 
Secțiunea 3, Racoviță-Văleni, de la km 43+000 la km 72+000, asigură continuitatea autostrăzii prin Valea Baiașului, 
făcând conexiunea dintre Defileul Oltului și Defileul Văii Topologului; Secțiunea 4, Văleni — Curtea de Argeș, de la 
km 72+000 la km 90+000, traversează Valea Topologului, face legătură cu localitatea Curtea de Argeș; secțiunea 5, 
Curtea de Argeș-Pitești, de la km 90+000 la km 123+037, leagă localitatea Curtea de Argeș cu orașul Pitești și 
autostrada existentă, prin Valea Argeșului, și secțiunea 6, care constă în reabilitarea a 14 km drum național, 
respectiv DN 73C, fiind drum de legătură între nodul rutier Tigveni și Râmnicu Vâlcea, precum și construcția a 2,5 
km de drum nou. 
Master Planul General de Transport prevede pentru realizarea autostrăzii Sibiu-Pitești o sumă estimată de 1,6 
miliarde de euro. 
În martie 2017, CNAIR anunțase prelungirea, până la 15 august, a contractului privind realizarea studiului de 
fezabilitate pentru autostrada Sibiu-Pitești. 
Contractul "Revizuire/Actualizare Studiu de Fezabilitate pentru Autostrada Sibiu — Pitești" a fost atribuit prin 
procedura de licitație publică deschisă Asocierii Spea Ingegneria Europea SA Milano Italia Sucursala București — 
Tecnic Consulting Engineering România SRL (Lider de Asociere Spea Ingegneria Europea SA Milano Italia Sucursala 
București). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Liviu Pop a anunțat în direct: „Îmi dau demisia imediat” 
 
Ministrul Liviu Pop a anunțat în direct, la TVR, că în cazul în care compendiul pentru clasa a V-a nu a ajuns la toate 
școlile își dă demisia. 
„Nu, au primit și compendiul de clasa a V-a. Eu îmi dau demisia imediat. Prima oară își dă demisia directorul de 
școală, după care îmi dau eu demisia”, a precizat Liviu Pop. 
Compendiul introductiv pentru gimnaziu - clasa a V-a a fost distribuit la începutul lunii septembrie în 20 de județe. 
Compendiul urma să ajungă în toate școlile din țară, anunța în perioada respectivă, într-o conferință de presă, 
ministrul Educației, Liviu Pop. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Transportatorii de energie din România şi Bulgaria au semnat un acord de ajutor pentru situaţiile de avarie 
Operatorii de sistem şi de transport al energiei electrice din România şi Bulgaria (Transelectrica şi Electroenergien 
Sistemen Operator) au semnat marţi la Varna, Bulgaria, un ”Acord bilateral privind asigurarea livrării de energie 
transfrontalieră în regim de urgenţă pentru menţinerea siguranţei în funcţionare a sistemelor electroenergetice” 
din România şi Bulgaria. Acordul semnat prevede crearea unui mecanism de ajutor de avarie la care cele două ţări 
pot apela doar dacă înregistrează o situaţie critică în sistemul energetic naţional, a informat Ministerul român al 
Energiei. 
Documentul bilateral stabileşte condiţiile de acordare şi decontare a ajutorului de avarie. ”Conform acordului, 
procedura de notificare şi obţinere a acestuia se derulează astfel: statul aflat într-o situaţie electroenergetică 
dificilă adresează operatorului de transport din statul vecin o solicitare de livrare a unei cantităţi de energie 
electrică în sistem”, precizează comunicatul. 
În urma acestei solicitări, statul la care se apelează oficial pentru ajutorul de avarie va răspunde pozitiv sau 
negativ, în funcţie de situaţia în propriul sistem naţional şi în funcţie de rezervele de care dispune. Conform 
acordului, statul care poate oferi ajutorul de avarie o va face doar dacă acesta nu-i va afecta siguranţa în 
funcţionare a propriului sistem şi nici nici schimburile comerciale rezultate din tranzacţiile pe pieţele de energie 
electrică. ”Am discutat despre acest mecanism de ajutor de avarie cu omologul meu bulgar încă din precedenta 
mea vizită, din septembrie, în statul vecin. Am continuat discuţiile şi astăzi în cadrul reuniunii 
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interguvernamentale şi mă bucur că am reuşit să atingem acest obiectiv într-un termen atât de scurt. Acest 
mecanism este o garanţie în plus că, în cazul unor situaţii dificile, putem conta unii pe alţii”, a declarat Toma 
Petcu, ministrul Energiei. 
El spune că va continua discuţiile şi cu Ungaria şi Serbia pentru semnarea unor acorduri similare, pentru că astfel 
”fiecare dintre statele semnatare va beneficia de o siguranţă în plus în aprovizionarea cu energie electrică, acesat 
fiind şi unul dintre obiectivele Uniunii Europene”, conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Gigi Dragomir - numit președinte al Agenției Naționale pentru Resurse Minerale 
 
Gigi Dragomir a fost numit în funcția de președinte, cu rang de secretar de stat, al Agenției Naționale pentru 
Resurse Minerale, printr-o decizie a premierului Mihai Tudose publicată, marți, în Monitorul Oficial. 
Dragomir îl înlocuiește pe Iulian Offenberg, eliberat din funcția de președinte al Agenției Naționale pentru Resurse 
Minerale și numit, printr-o altă decizie a prim-ministrului, ca vicepreședinte, cu rang de subsecretar de stat, al 
Autorității Competente de Reglementare a Operațiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră. 
Tot marți, premierul a numit un al doilea vicepreședinte al Autorității Competente de Reglementare a 
Operațiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră, în persoana lui Iulian Cliseru. 
Offenberg și Cliseru, potrivit deciziilor de numire, vor avea mandat de cinci ani ca vicepreședinți ai Autorității 
Competente de Reglementare a Operațiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 EXPLOZIV Recep Erdogan, cadou de milioane de euro pentru Mihai Tudose. Ce oferă România în schimb? 
Dictatorul Recep Erdogan face Guvernului Tudose un “cadou” costisitor. Mai exact, o companie privată din Turcia 
care își desfășoară activitatea în România subvenționează, la intervenția Ankarei, mult lăudatul birou pentru 
eliberări pașapoarte deschis într-un mall din București, scrie România Liberă. 
Înțelegerea costă investitotul privat care deține Plaza România circa 1,5 milioane de euro, bani pe care îi trece de 
bunăvoie la pierderi. 
Înțelegerea dintre autorități este cel puțin bizară. 
 
Întrebarea la care niciuna dintre părți nu a răspuns a fost: ce oferă România în schimbul acestei scutiri de la plata 
chiriei Guvernului turc și investitorului privat. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Ambasadorul Cord Meyer Klodt: România și Germania au o relație bilaterală excelentă; avem și o responsabilitate 
deosebită 
România și Germania au o relație bilaterală excelentă, dar acest lucru înseamnă că ele au și o responsabilitate 
deosebită față de parcursul european, a declarat marți ambasadorul Germaniei la București, Cord Meyer Klodt. 
El a vorbit, alături de președintele Klaus Iohannis, la recepția de Ziua Unității Germane — o zi ce marchează, 
potrivit diplomatului, finalul a "45 de ani de separare nefirească". 
Diplomatul a afirmat că aniversarea relației bilaterale româno-germane și această zi ar trebui percepute "în mod 
corelat". "Ne bucurăm de relația bilaterală excelentă, deosebită. Prin urmare avem și o responsabilitate deosebită 
de a ne implica cu toate resursele pentru a contura această Europă", a spus el. 
Ambasadorul german s-a referit și la implicarea țării sale în economia României. "Nu vă voi prezenta cifre în seara 
asta, așa că nu voi menționa că suntem primul partener comercial al României", a glumit el. 
Cord Meyer Klodt a remarcat aplecarea părinților români către limba germană atunci când trebuie să aleagă 
pentru educația copiilor lor, dar și influența companiilor din țara sa. 
"Niciodată nu au contribuit mai mult companiile germane la modernizarea structurii economice a acestei țări", a 
spus el. 
Diplomatul a arătat o componentă din sistemul unui autoturism. "Lăsați-mă să vă arăt. Uneori imaginile vorbesc 
mai tare decât cuvintele. Poate părea nesemnificativ, dar este parte esențială din unitatea de control a sistemului 
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electric din autoturisme. Este produsă în România, de o foarte renumită companie germană. Nu vă spun cum se 
numește", a punctat el. 
Ambasadorul german i-a adresat condoleanțe ambasadorului SUA la București, Hans Klemm, în urma atacului 
armat de duminică noapte de la Las Vegas. 
"Îl văd aici pe dragul meu coleg și prieten ambasadorul Klemm. Aș dori să profit de ocazie să îi transmit sincerele 
noastre condoleanțe către victimele și familiile victimelor teribilului atac", a spus Cord Meyer Klodt. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Regele Spaniei reacționează DUR față de situația din Catalonia: 'E extrem de GRAVĂ, în afara legii și a 
democrației' / VIDEO 
Regele Spaniei Felipe al VI-lea i-a condamnat marţi seara, într-un discurs ttelevizat, pe organizatorii 
referendumului de duminică pe tema independenţei în Catalonia, pe care i-a avertizat că s-au plasat ”în afara legii 
şi democraţiei”, relatează BBC News, AFP şi The Associated Press. 
În acest discurs către naţiune, Felipe a subliniat că situaţia din Spania este ”extrem de gravă” şi a îndemnat la 
unitate. 
Autorităţile catalane au încălcat în mod deliberat legea, printr-un ”comportament iresponsabil”, iar statul spaniol 
este necesar să asigure ordinea constituţională şi statul de drept în Catalonia, a subliniat suvernaul, relatează The 
Associated Press. 
”Societatea catalană este în prezent fracturată şi dezbinată”, a declarat Felipe referindu-se la criza politică şi 
evocând ”momente foarte grave în viaţa noastră democratică”. 
Suveranul a subliniat că este necesar ca statul să asigure ordinea constituţională, corecta funcţionare a instituţiilor 
catalane şi statul de drept, scrie news.ro. 
Regele le-a reproşat liderilor catalani care au organizat referendumul faptul că şi-au dovedit astfel ”lipsa de 
loialitate” faţă de Spania, potrivit BBC. 
El a avertizat că această consultare ilegală poate pune în pericol atât economia bogatei regiuni autonome din 
nord-estul regatului, cât şi a întregii Spanii. 
Însă Spania ”va depăşi aceste momente dificile”, a subliniat Felipe. 
Sute de mii de persoane protestează, în Catalonia, faţă de violenţele poliţiei în referendumul de duminică, în care 
au fost rănite aproape 900 de persoane. 
Guvernul de la Madrid a catalogat referendumul drept ilegal. 
Executivul a ameninţat că adopta ”toate măsurile necesare” în vederea contrcarării sfidării catalane şi organizează 
negocieri cu liderii opoziţiei la nivel naţional cu scopul de a ajunge la un consens între partide asupra răspunsului 
său, ceea ce ar putea conduce la suspendarea autonomiei regiunii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Spania: Proclamarea independenței Cataloniei ar putea surveni "la sfârșitul săptămânii" (Puigdemont) 
Liderul separatist catalan Carles Puigdemont a afirmat - într-un interviu difuzat miercuri - că guvernul său se 
pregătește să declare independența acestei regiuni a Spaniei probabil "la sfârșitul săptămânii", relatează France 
Presse. 
"Vom declara independența la 48 de ore după numărarea rezultatelor oficiale ale referendumului", a declarat el 
într-un interviu acordat BBC, primul difuzat după votul de duminică. 
"Aceasta probabil se va termina când ne vom fi recuperat voturile din străinătate", a precizat el, "deci vom 
acționa la sfârșitul săptămânii sau la începutul săptămânii viitoare". 
Puigdemont a declarat că o reacție de opoziție din partea guvernului central ar constitui o "nouă greșeală" care s-
ar adăuga unei "lungi liste de erori". 
"După fiecare din aceste erori, noi am ieșit întăriți", a spus liderul separatist. "Nu numai pentru că timpul a trecut, 
ci și pentru că în fiecare săptămână, la fiecare eroare, noi obținem mai mult sprijin din partea societății." 
Duminică, la încheierea scrutinului, Puigdemont asigurase că "milioane" de persoane se mobilizaseră pentru a 
participa la referendumul privind autodeterminarea regiunii, în pofida interzicerii sale oficiale. 
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Prin această consultare, cetățenii Cataloniei au "dreptul să aibă un stat independent care să ia forma unei 
Republici", a spus el. 
Acest referendum nu fost totuși însoțit de niciuna din garanțiile care însoțesc scrutinurile electorale, statul spaniol 
controlând întreaga infrastructură care i-ar fi permis să prezinte rezultate credibile. Nicio comisie electorală nu a 
supervizat organizarea, numărarea voturilor nu a fost transparentă, votul nu a fost secret etc. 
Spania, deja expusă separatismului de o parte a societății basce în nord, trăiește de la începutul lunii septembrie 
criza sa politică cea mai gravă după lovitura de stat militară eșuată din 23 februarie 1981. 
La 6 septembrie, parlamentul catalan adoptase o lege pentru a organiza acest referendum în pofida interzicerii 
sale, argumentând cu faptul că separatiștii îl cer din 2012. 
Duminică seara, Mariano Rajoy îl desemnase — fără a-l numi — pe Puigdemont drept unul dintre responsabilii 
evenimentelor din cursul zilei, apreciind că acesta promovase "încălcarea legii și ruperea coabitării armonioase 
între comunități". "Nu căutați alți vinovați, nu există", adăugase premierul spaniol. 
Puigdemont și întregul executiv catalan sunt vizați deja de o anchetă penală pentru "nesupunere, încălcarea 
atribuțiilor și deturnare de fonduri publice" în legătură cu organizarea referendumului. 
(Sursa: Agerpres) 
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